



ပုဂံကညီဘွာထံခဝုရှာန် တၢ်ကစိၣ်ကြားသ့ၣ်ညါ

၃၉၆, ဘိၣ်စူးကျဲ, လါမတီၣ်, ဝုၢ်တကူၣ်
Ph. 95-1-214899(Ext.123)
E.mail-kbccd08@gmail.com

နီၣ်ဂံၢ်(၃)

လါအီကူၣ်, ၂၀၁၆နီၣ်

ပုဂံကညီဘွာထံခဝုရှာန်နံၣ်ကယၤ(၂၁)ခံပတီၢ်တပတီၢ်တၢ်မၤလိတဖၣ်

ကရူၢ်(၇)“တၢ်မၤလိမၤလုၤအတၢ်မၤလိ”



ပုဂံကညီဘွာထံခဝုရှာန်နံၣ်ကယၤ(၂၁)ခံပတီၢ်တပတီၢ်ကရူၢ်(၇)“တၢ်မၤလိမၤလုၤအတၢ်မၤလိ(Practical Course)” ဘၣ်တၢ်စးထီၣ်မၤ အီၤဖဲ (၉-၁၉. ၈. ၂၀၁၆)ဖဲနီၣ်(၁၀၀)တၢ်စးဘျးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်, ၁၂၁(ယ), အလုၣ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ်သိၣ်လိတၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ- သရၣ်မ့ၢ် Dr. အဲၣ်တၢ်ဝုၤ, သရၣ် Dr. ရွၢ်ကျါ, သရၣ် Dr. ယံၤအ့ၤလး, သရၣ်မ့ၢ်ဒိၣ်သ့ၣ်ဇၣ်သ့, Rev. သုအိၣ်ထု, Rev. Dr. လၢဘၣ်, Rev. သိမၤခဲးဘး, Rev. Dr. စဲမစၢ်, သရၣ်မ့ၢ်ဒီးဖိလ်ဒု, Rev. ကဲဘျးမ့, သရၣ်မ့ၢ် Dr. ဟ့ၣ်တၢ်မုၢ်, သရၣ်အဲးဒၢ, Rev. ညံၣ်ညံၣ်, သရၣ်ဝုဖ့ၣ်ဇၣ်, သရၣ်ဒၤဝဲးစံးစီဆ့ၣ်ဒီး သရၣ်ဒိၣ်အဲၣ်ခဲလၢၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢကီၢ်(၁၉)ဘုၣ်ခၢၣ်စး ပုၤယဲထီၣ်တၢ်မၤလိအိၣ်ဝဲ(၅၆)၀၁န့ၣ်လီၤ.

ကရူၢ်(၉)“ခရဲၣ်ဖိဟံၣ်ဖိယီဖိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ”



ကရူၢ်(၁)“တၢ်ယုထံအကျိၤအကျဲတဖၣ်တၢ်မၤလိ”



ပုဂံကညီဘွာထံခဝုရှာန်နံၣ်ကယၤ(၂၁)ခံပတီၢ်တပတီၢ်တၢ်တီၢ်ကျဲၤခံပတီၢ်တပတီၢ်ကရူၢ်(၉)ခရဲၣ်ဖိဟံၣ်ဖိယီဖိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ “တၢ်သ့သိၣ်လိဟံၣ်ဖိယီဖိတၢ်မၤသီထီၣ်က့ၤတၢ်မၤလိ” ဘၣ်တၢ်မၤအီၤဖဲ ဒိခိၣ်တၢ်သးခုကစိၣ်တၢ်ဂ့ၤထီၣ်ပသီထီၣ်လီၤခၢၣ်သး(ဒိၣ်တံၣ်)ဖဲလါယုၤလံ(၅-၈)သီ, ၂၀၁၆န့ၣ်လီၤ. သရၣ်သိၣ်လိတၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ- သရၣ်မ့ၢ်ဒီးကထာၣ်မၤရံၣ်ထုၣ်သ့, သရၣ်မ့ၢ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်စတဲလၢၣ်မ့, သရၣ်မ့ၢ်သီအဲၣ်မ့, သရၣ်မ့ၢ်စ့ဘုၣ်ဖိ, သရၣ်မ့ၢ်ရံၣ်ဘဲးခၢၣ်ခိၣ်, သရၣ်ဘၣ်ဆိၣ်ဂ့ၤဒီးတၢ်ကတိၤလီၤဆီလၢ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်လၢၢ်ဝါဒီး သရၣ်ရွၢ်ယံၤ(ဆရာဆိုး)တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်(၁၃)ကီၢ်, ကီၢ်ခၢၣ်စးယဲထီၣ်တၢ်မၤလိအိၣ်ဝဲ(၂၀)၀၁န့ၣ်လီၤ.

ပုဂံကညီဘွာထံခဝုရှာန်နံၣ်ကယၤ(၂၁)တၢ်တီၢ်ကျဲၤခံပတီၢ်တပတီၢ်ကရူၢ်(၁)“တၢ်ယုထံအကျိၤအကျဲတဖၣ်တၢ်မၤလိ” ဘၣ်တၢ်မၤအီၤဖဲလါယုၤ(၁၃-၁၇), ၂၀၁၆နီၣ် ဖဲခဝုရှာန်နံၣ်(၁၀၀)တၢ်စးဘျးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ယုထံအကျိၤအကျဲတၢ်ဂ့ၤသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤအီၤလၢ- သရၣ်န့ၢ်သါ, သရၣ်မိအူထီဒီး သရၣ်Gegory (Green Pasture)န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်(၁၁)ဘုၣ်ခၢၣ်စးယဲထီၣ်ဝဲအ၀(၂၀)န့ၣ်လီၤ.

ကရူၢ်(၅)“တၢ်ထူးထီၣ်လံၣ်လဲၣ်ဒီးတၢ်ဒူးအိၣ်ထီၣ်လံၣ်ဖိၣ်ဒး”



ကရူၢ်(၇)“တၢ်ဒူးဒိၣ်ထီၣ်ခိၣ်န့ၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ”



ပုဂံကညီဘွာထံခဝုရှာန်နံၣ်ကယၤ(၂၁)တၢ်တီၢ်ကျဲၤခံပတီၢ်တပတီၢ်ကရူၢ်(၅) “တၢ်ထူးထီၣ်လံၣ်လဲၣ်ဒီးတၢ်ဒူးအိၣ်ထီၣ်လံၣ်ဖိၣ်ဒးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ”အိၣ်ဒီး “တၢ်သ့ၤဆၢလံၣ်ဖိၣ်ဒးတၢ်မၤလိ” ဖဲ(၂၃- ၂၇. ၅. ၂၀၁၆)နီၣ်, ဖဲခဝုရှာန်နံၣ်(၁၀၀)တၢ်စးဘျးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ်သိၣ်လိတၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ- သရၣ်ကျိၣ်ထု, သရၣ်ဒိၣ်အဲၣ်လၢၣ်ဖိဒီးသရၣ်ကီၣ်သဲးလ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤယဲထီၣ်တၢ်မၤလိလၢ ကီၢ်(၇)ဘုၣ်ခၢၣ်စးအိၣ်ဝဲ(၁၁)၀၁န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိတဘျီအံၤဒူးအိၣ်ထီၣ်ဘၣ်လံၣ်ဖိၣ်ဒးလၢ ပုဂံကညီဘွာထံခဝုရှာန်ဝဲၤလီၤန့ၣ်လီၤ.

ပုဂံကညီဘွာထံခဝုရှာန်နံၣ်ကယၤ(၂၁)ခံပတီၢ်တပတီၢ်တၢ်တီၢ်ကျဲၤခံပတီၢ်တပတီၢ်ကရူၢ်(၇)“တၢ်ဒူးဒိၣ်ထီၣ်ခိၣ်န့ၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ” အိၣ်ထီၣ်ဝဲ “ဝဲၤဒူးဒိၣ်တၢ်မၤလိ” ဖဲလါယုၤလံ(၄-၉)သီ, ၂၀၁၆နီၣ်, ဖဲခဝုရှာန်နံၣ်(၁၀၀)တၢ်စးဘျးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သိၣ်လိလံၣ်စီဆ့ၣ်လၢ သရၣ်အဲးဒၢ ဒီးသရၣ်ဒိၣ်အဲၣ်ခဲလၢၣ်, သရၣ်/မ့ၢ်လၢဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤတၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ- သရၣ်မ့ၢ်အုကွဲၣ်(Effective Supervision), သရၣ်မ့ၢ်မ့ၢ်အိၣ်ညးဝုၣ် (Office Management), သရၣ်ဒၤဝဲးစံးစီဆ့ၣ်(Financial Management) ဒီးတၢ်ကတိၤလီၤဆီလၢ- သရၣ်မိကီၣ်ကီၣ်, သရၣ်သီတုၢ်ဒီး သရၣ်မ့ၢ်ဆီအူသးစၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ခၢၣ်စးလၢကီၢ်(၁၆)ဘုၣ်ခၢၣ်စးယဲထီၣ်ဝဲ(၂၃)၀၁န့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဘဉ်ထွဲတုၤအိၣ်လိာ်သးဝဲၤကျိၤ

ပုၤကညီၣ်ဘျၢထံၣ်ခဝုၣ်တၢ်ဘဉ်ထွဲတုၤအိၣ်လိာ်သးဝဲၤကျိၤ, ထးထီၣ်ရၢလိာ်လိာ်ဝဲၤကျိၤဒီး လိာ်လိာ်ဒီးတၢ်ဆဲးတၢ်လၢဝဲၤကျိၤပာ်ဖျိၣ်မၤသကိး “တၢ်သ့ပၤဆၢတၢ်ကစီၣ်တၢ်ဆဲးကျိးတၢ်မၤလိ(၇)” ဘျီတဘျီ ဘဉ်တၢ်မၤအိၣ်မဲး လၢယုၤလံ(၄-၉)သီ, ၂၀၁၆နံၣ်ဖဲ, ခဝုၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဒးန့ၣ်လီၤ. သရၣ်သိၣ်လိာ်တၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ-သရၣ်ထီၣ်ကိၣ်သ့, သရၣ်မ့ၢ်လါရံၤ, သရၣ်မ့ၢ်တုၤမ့ၢ်ဖျိၣ်, သရၣ်ဒိၣ်မူဖျၢၣ်ထွဲဒီး တၢ်ကတိၤလိာ်ဆီလၢ သရၣ်မ့ၢ်နီၣ်နီၣ်(Xinhua News)န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟံထီၣ်တၢ်မၤလိလၢ ကိာ်(၁၆)ဘဉ်ခၢၣ်စးမ့ၢ်ခွါခဲလၢာ်(၂၂)ဂၤန့ၣ်လီၤ.



ဝဲၤကျိၤလၢသးစၢ်တၢ်မၤဂီၢ်

ဖဲလၢယုၤ ၂၃သီတုၤ လၢအိၣ်ကူၣ်၂၃သီ, ၂၀၁၆နံၣ် ဝဲၤကျိၤလၢသးစၢ်တၢ်မၤဂီၢ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲၤဒိၣ်ဖျိၣ်ထၢၣ်ဒီးကိာ်လၢကျိၣ်(4Skills) တၢ်မၤလိဖဲဝဲၤကျိၤ လၢသးစၢ်တၢ်မၤဂီၢ်ဝဲၤလိာ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟံထီၣ်တၢ်မၤလိအိၣ်ဝဲ(၃၀)ဂၤန့ၣ်လီၤ. သရၣ်/မ့ၢ်သိၣ်လိအဲကလံးကျိၣ် တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ-သရၣ်မူဂ့ၤ, သရၣ်မ့ၢ်စ့သီဝါ, သရၣ်မ့ၢ်လၢဂံၢ်ဘျးဖိ, သရၣ်မ့ၢ်ရံၤလၢထီၣ်ကိၣ်ဒီး(ဒိၣ်ဖျိၣ်ထၢၣ်)လၢသရၣ်မ့ၢ်အဲၣ်ခုၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.



ပိာ်မ့ၢ်ဝဲၤကျိၤ

ပုၤကညီၣ်ဘျၢထံၣ်ခဝုၣ် ပိာ်မ့ၢ်ဝဲၤကျိၤသးကျဲၤအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဆးအိၣ်ကူၣ်(Coat)တၢ်မၤလိဖဲလၢယုၤ(၁၅)သီတုၤ လၢယုၤလံ(၃၀)သီဖဲ ပိာ်မ့ၢ်ဝဲၤကျိၤဝဲၤလိာ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ပျၢတၢ်မၤလိအကတီၢ်အိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီး တၢ်ဒုးန့ၣ်(Coat)လၢဘဉ်တၢ်ဆးအိၣ်တဖၣ်အကလုာ်ကလုာ်ဒီး သရၣ်မ့ၢ်ဖီဝါဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်လၢတၢ်ဘိကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ်သိၣ်လိတၢ်မ့ၢ်ဝဲ-သရၣ်ကပီၤထွဲဒီးပုၤဟံထီၣ်တၢ်မၤလိလၢ ကိာ်တကူၣ်, ကိာ်ပသံၣ်မိမ့ၢ်, ကိာ်ဘျး, ကိာ်ပုၣ်သဉ်ယၢ်ဝတံၣ်, ကိာ်ဆိထံးဒီး ကိာ်ဖၣ်အၣ်မိၣ်လမ့ၢ်ခၢၣ်စး ခဲလၢာ် (၇)ဂၤန့ၣ်လီၤ.



တၢ်သးခုကစီၣ်ဒီးမံးရၢၣ်ဝဲၤကျိၤ

ပုၤကညီၣ်ဘျၢထံၣ်ခဝုၣ်, တၢ်သးခုကစီၣ်ဒီးမံးရၢၣ်ဝဲၤကျိၤ သးကျဲၤအိၣ်ထီၣ်ဝဲ တၢ်သ့သိၣ်လိလံာ်စီဆ့တၢ်မၤလိ ဖဲလၢယုၤလံ(၂၀-၂၁), ၂၀၁၆နံၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်မၤလိတဘျီအံၤပုၤဟံထီၣ်တၢ်မၤလိလၢကိာ်(၁၆)ဘဉ်အခၢၣ်စးခဲလၢာ်(၂၂)ဂၤန့ၣ်လီၤ. သရၣ်သိၣ်လိတၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ-သရၣ်အဲဒၤဝါ, သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ရွၢၣ်ကွါ, သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ခရံၣ်စတိၣ်ဖၢၣ်ဒုဒီး သရၣ်ရွၢၣ်ယံၣ်(ဆရၢဆိုး)တဖၣ်လီၤ.

Special Talk

ပုၤကညီၣ်ဘျၢထံၣ်ခဝုၣ် တၢ်ကတိၤကတိၤဒုးဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ခိၣ်န့ၣ်ဝဲၤကျိၤသးကျဲၤန့ၣ်တၢ်ကတိၤလိာ်ဆီတၢ်ဂ့ၢ်လၢအမ့ၢ် “တၢ်သိၣ်တၢ်ဘျၢလၢတၢ်တုၤတၢ်ဖျိ” လၢခဝုၣ်ဝဲၤလိာ်ပုၤမၤသကိး တၢ်တဖၣ်အဂီၢ်ဖဲ (၂၀.၆.၂၀၁၆)ဂီၤ(၁၀း၀၀)န့ၣ်ရံၣ်ဖဲ ခိၣ်တၢ်ဘိယွၤသရိၣ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ်မ့ၢ်လၢဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၣ်တၢ်မ့ၢ်ဝဲ-ပိာ်ရီၤသရၣ်မ့ၢ်လးလးယံၣ်န့ၣ်လီၤ.



ခရံၣ်ဖိတၢ်မၤဂ့ၢ်မၤစၢၤ ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ထီၣ်ပသီထီၣ်ဝဲၤကျိၤ

ပုၤကညီၣ်ဘျၢထံၣ်ခဝုၣ်, ခရံၣ်ဖိတၢ်မၤဂ့ၢ်မၤစၢၤဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ထီၣ်ပသီထီၣ်ဝဲၤကျိၤသးကျဲၤမၤဘဉ် “လၢတၢ်ကကဲထီၣ်လိာ်ထီၣ်အဂီၢ် တၢ်ကတိၤစၢၤတၢ်”(Advocacy)တၢ်မၤလိလၢလိယုၤလံ(၂၅-၂၇)သီ, ၂၀၁၆နံၣ်ဖဲန့ၣ်(၁၀၀)တၢ်စံးဘျးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်, ၁၂၀(ယ), အလုာ်, ဝုၣ်တကူၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိအံၤလၢကိာ်(၁၈)ဘဉ်(CSSDD)ပုၤန့ၣ်တၢ်, ပုၤန့ၣ်တၢ်သယံတဖၣ်, ခဝုၣ်ဝဲၤကျိၤပုၤန့ၣ်တၢ်သယံဒီး (KBC CSSDD)ဝဲၤကျိၤပုၤမၤတၢ်ဖိခဲလၢာ်(၃၀)ဂၤဟံထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိတဘျီအံၤ (Biblical Reflect-ion)အဂီၢ် သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်အဲၣ်သီ(MBC, Minister Department)ဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၣ်ဝဲဒီးတၢ်သိၣ်လိအဂ့ၢ်အကျိၤတဖၣ် ဘဉ်တၢ်ဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၣ်သိၣ်လိန့ၣ်လီၤ. သရၣ်အိၣ်ဒိၣ်ထွဲ(Equality Myanmar)န့ၣ်လီၤ.



ခရံဖိတ်ကုန်ဘက်ကုန်သွင်းကျိ



ပုကညီဘျာထံခဝရျာ ခရံဖိတ်ကုန်ဘက်ကုန်သွင်းကျိ တ် လုဒ်ထီဉ်ဖိဆဲးပုဘဉ်မုဘဉ်ဒါတဖဉ်ဖဲလါယူ (ခဲ)နွံတနွံ, ၂၀၁၆နံဉ်လဲ ကွဒ်(ECCD)ကွဲဖိသဉ်တဖဉ်အတံးတံးဂဲအဆိကတံးတဘျီလါ သဝီ(၁၅၄)ဖျာဉ်လါ ကီ (၁၃)ဘုဉ်လါအမုဒ်-ကီပသဉ်မုဒ်, ကီတကုဉ်, ကီမုဒ်, ကီဟိကတး, ကီပုဉ်သဉ်ယဉ်ဝတံဉ်, ကီတီအူဘျီမိပုဒ်, ကီတီ အူကဲခါဉ်ကဲဘါ, ကီတီအူပကူ, ကီကယါဖူ, ကီကယါမိပုဒ်, ကီဖဉ် အဉ်မိဉ်လမုဉ်, ကီကုးအုဒ် ကီဆိထံးတဖဉ်န့ဉ်လါ. တ်လုဒ်ထီဉ်ဖိ ဆဲးတံးမါတံးအိဉ်ဖျဉ်ဘဉ်ထွဲဒီး တ်ကထူးထီဉ်ရဲလါ (Outdoor Play-ground Manual)ဖဲ လါယူလဲ(၅-၇)သီ, ၂၀၁၆နံဉ်န့ဉ်လါ. ပုလါဟဲထီဉ် တ်အိဉ်ဖျဉ်သုဉ်တဖဉ်မုဒ်- ပုမါသကိးတံးလါ ပနးပျိုးလက်, လူမုဝနံ ထမ်းဦးစီးဌာန(Save the Children, Unicef, Ministry of Education, Friends of Myanmar)တဖဉ်န့ဉ်လါ.

ပုကညီဘျာထံယုဂုပိညါဖျဉ်စိမိနဲတတ်



ပုကညီဘျာထံယုဂုပိညါဖျဉ်စိမိအိဉ်ဒီး နဲတတ်တင်ထုကဖဉ် ဖဲ(၂၄. ၆. ၂၀၁၆)ဂီ(၆:၀၀တု၁၀ ၂၀၀)န့ဉ်ရံဉ်ဖဲနံဉ်(၁၀၀)တင်ဘါယုဂု သရိဉ်အုစုဉ်န့ဉ်လါ. ပုကညီဘျာထံခဝရျာဝဲလါပုမါသကိးတံးတဖဉ် လဲဟ့ဉ်ထီဉ်တံးသးဝံဉ်ဒီးမါသကိးတံးလါတင်ဘါကတီဉ်န့ဉ်လါ. တင်တီ ထုမုဒ်- “အါထီဉ်လါတင်ထုကဖဉ်မါလိပါယဉ်ပတံးန့ဉ်” န့ဉ်လါ.

တင်ကဟုကယံဒီးတင်ကုဉ်လိတ်တင်ဝဲကျိ



ပုကညီဘျာထံခဝရျာတင်ကဟုကယံဒီးတင်ကုဉ်လိတ်တင်ဝဲကျိ အိဉ်ဒီး (Medical Mobile Trip)လါတင်ကဟုကယံဖိဉ်ယဲအိဉ်ဆိးလိတ် တဖဉ်လါ ကီကယါမိပုဒ် ဒီးကီကယါဖုးဖဲ (၃-၅)သီ, လါအီကုဉ်, ၂၀၁၆ နံဉ်န့ဉ်လါ. တင်လဲတဘျီအံးအိဉ်စုဉ်ကိးဒီး တင်ရုလိတ်မုဉ်လိတ်သးဒီးဖိဉ်ယဲ ကွဲဖိသဉ်တဖဉ်ဒီး ဘဉ်တင်တီခိဉ်ရိဉ်မဲလါ သရဉ်မုဉ်ဂုဘျးဖိ(တင်ကဟုက ယံဖိဉ်ယဲတင်ဖဲတင်မါမုဒ်ခိဉ်), သရဉ်မုဉ်ဒီးကထာဉ်မုဉ်သဉ်အုဒ် ဒီး သ ရဉ်မုဉ်ခရံဉ်စထာဉ်လုတဖဉ်န့ဉ်လါ.



ပိဉ်ခွါဝဲကျိ



ကီပုဉ်သဉ်ယဉ်ဝတံဉ် ပိဉ်ခွါဝဲကျိအိဉ်ဒီးတင်ကတီဒီလဲ ဖဲလါ အီကုဉ်(၈-၁၀), ၂၀၁၆ဖဲသဉ်ယဉ်ဝတံဉ်ဂုတင်အိဉ်ဖျဉ်န့ဉ်လါ. တင်တီထု မုဒ်- “ဝဲဆါထာဉ်ဒီးကပီထီဉ်တက့ၤ” (ယရှါယါ၆၀:၁). ပုကညီဘျာထံ ခဝရျာပိဉ်ခွါဝဲကျိကမ်းတံးဖိလါအမုဒ် သရဉ်သီထုဒီးသရဉ်အိဉ်လက် လဲစလိး ဟ့ဉ်ခိဟ့ဉ်နီတင်လါတင်ကတီဒီလဲတဘျီအံးန့ဉ်လါ. လါတက ပါအိဉ်ယုဒ်ဒီး ပုဘဉ်ကွါဆာဉ်မဲဒီးထံဒိဉ်တဖဉ်အယီ သရဉ်ခိဉ်ဆဉ်စုထု အနီကစၢ်ဒဉ်ဝဲကျိးစးဝဲဆါထာဉ်လါပိဉ်ခွါတဖဉ်ပာ်ဖျဉ်ဟံးထီဉ်စုမါ သကိးတံးဒီး ဟ့ဉ်နီတင်အိဉ်တံးမါစါဆူပုဘဉ်ကီဘဉ်ခဲတဖဉ်န့ဉ်လါ. လါတင်ရဲဉ်တင်ကျါတဘျီအံး ပုဟဲထီဉ်အိဉ်ဖျဉ်မါလိသကိးတံးတဖဉ်အိဉ် ဝဲမုဉ်ခွါ(၇၀)ဂါန့ဉ်လါ.

လံလဲဒီးတင်ဆဲးတင်လါတင်ဝဲကျိ



စးထီဉ်ဖဲလါယူလဲ(၃)သီတုလါအီကုဉ် (၂၈)သီ, ၂၀၁၆နံဉ်ဝဲကျိအိဉ်ဒီးတင် လဲရုလိတ်သးလါ တကုဉ်ဂုဒိဉ်ကဝီတင်အိဉ်ဖျဉ်အဖု(၁၀) လါတင်ဒူးသုဉ် ညါ လံလဲတင်ဆဲးတင်လါဝဲကျိအတင်ဖဲတင်မါအဂုဒီးတင်သးထီထီဉ် ကညီစါ လံလဲတင်ဖဲတင်မါအဂုဒီးန့ဉ်လါ. တနံဉ်အံးကီတကုဉ် လံလဲ ဒီးတင်ဆဲးတင်လါကမ်းတံးဖိတဖဉ်စးထီဉ်ဒူးအိဉ်ထီဉ် တင်ဖဲတင်မါလါက သိဉ်လိဘဉ်ကညီကျိအဂီ “တင်သုကဲထီဉ်သရဉ်သိဉ်လိတင် တင်မါလဲ” စးထီဉ်ဖဲလါယူလဲ(၂၁-၂၃), ဖဲသးသဉ်သဝီ, တံးကွဲဂုဆဉ်, ကီတကုဉ် စုဉ်ကိးန့ဉ်လါ.

တၢ်ဟ့ၣ်ကျဲၣ်န့ၣ်ကျဲၣ်လၢ ပှၤဖျိထီၣ်အတီၤတဆံ

ဖဲလါယူၤလံ(၅-၆), ၂၀၁၆န့ၣ် ဝဲၤကျဲၣ်လၢသးစၢ်တၢ်မၤဂီၢ် သးကျဲၣ် တၢ်န့ၣ်ကျဲၣ်လၢ ပှၤဖျိထီၣ်အတီၤ(၁၀)သ့ၣ်တဖၣ်, တၢ်ကယုထၢတၢ်မၤလိမၤ ဒီးဒီးတၢ်ဖဲတၢ်မၤအကျဲၣ်အကျဲၣ်အဂီၢ်ဖဲ ခိလ်တၢ်ဘါယွၤသရိၣ်န့ၣ်လီၤ. ကီၢ် အဘျဉ်(၂၀)ဖိလံ(၇၄)ဂၤလၢအဖျိထီၣ်အတီၤ(၁၀)တဖၣ်ဟဲထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ်/မုၢ်လၢဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤတၢ်တဖၣ်မုၢ်ဝဲ-သရၣ်စီၤကပံၢ်,သရၣ်မုၢ်မၤ မုၢ်ရၣ်,သရၣ်မုၢ်ဝဲဒၣ်လုသ့ၣ်,သရၣ်မုၢ်ရိၣ်အံးအံးထီၣ်,သရၣ်လုထဲး,သရၣ်ထီကိၣ် ကိၣ်,သရၣ်ဘီမုၢ်ဒီးတၢ်သိၣ်လိလံာ်စိဆံလၢသရၣ်ဒိၣ်ရူမူၤအ့ၤလးတီၣ်န့ၣ်လီၤ. (၂၀၁၅- ၂၀၁၆)န့ၣ်ပှၤဖျိထီၣ်အတီၤ(၁၀)သ့ၣ်ဒီးတၢ်လၢကပီၤ(၆)ဘျဉ်လၢ အမုၢ် စီၤဝဲတၢ်ဟ့ၣ်ယုၣ်ထွဲ(ကီၢ်ပသံၣ်မိမုၢ်) ဒီးနီၣ်ထီထူဖိ(ကီၢ်ပသံၣ်မိမုၢ်)တဖၣ်စ့ၢ်ကိးဟဲထီၣ်ဝဲတၢ်မၤလိအံၤန့ၣ်လီၤ.



တၢ်ကတဲာ်ကတီၤဒုးဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ခိၣ်န့ၣ်ဝဲၤကျဲၣ်

ပှၤကညီၤဘျးထံဒေုဒျာ် တၢ်ကတဲာ်ကတီၤဒုးဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ခိၣ်န့ၣ်ဝဲၤကျဲၣ်သးကျဲၣ်အံးထီၣ်ဝဲ “တၢ်ဒုးဒိၣ်ထီၣ်တၢ်သ့တၢ်ဘျဉ်တၢ်ကဲခိၣ် ကဲနီၣ်” တၢ်မၤလိလၢဝဲလီၢ်ပှၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်ဖဲ လါယူၤ(၂၁- ၂၃)သီ, ၂၀၁၆န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲၤလီၢ်ပှၤမၤတၢ်ဖိ(၁၈)ဂၤဟဲထီၣ်ဝဲဒီးသရၣ်သိၣ်လိ တၢ်တဖၣ်မုၢ်ဝဲ-သရၣ်မုၢ်ကဲပလု(ခရံၣ်ဖိတၢ်မၤဂုၤမၤစၢၤဒီး တၢ်ဂုၤထီၣ်ပ သီထီၣ်ဝဲၤကျဲၣ် ပှၤန့ၣ်တၢ်သယံၤ), သရၣ်မုၢ်စၢ်ဘျးဝါ (ဝဲၤကျဲၣ်လၢသးစၢ် တၢ်မၤဂီၢ်ပှၤန့ၣ်တၢ်သယံၤ, ဒီးသရၣ်မုၢ်မူယဲၢ်ဖိ(တၢ်ကတဲာ်ကတီၤဒုးဒိၣ် ထီၣ်ထီၣ်ခိၣ်န့ၣ်ဝဲၤကျဲၣ် ပှၤန့ၣ်တၢ်သယံၤ)န့ၣ်လီၤ.



တၢ်မၤလၢကပီၤကျဲၣ်ပှၤမၤသကိးတုၢ်တၢ်တဖၣ်

ပှၤကညီၤဘျးထံဒေုဒျာ်အိၣ်ဒီးတၢ်မၤလၢကပီၤကျဲၣ် ပှၤမၤသကိး တုၢ်တၢ်တဖၣ်လၢအမုၢ်-သရၣ်တုၢ်မိၣ်ခိၣ်(ဝဲၤကျဲၣ်လၢသးစၢ်တၢ်မၤဂီၢ်), သရၣ်မုၢ်ရၣ်(ခရံၣ်ဖိတၢ်မၤဂုၤမၤစၢၤဒီးတၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်ဝဲၤကျဲၣ်)ဒီး စီၤသါထဲး(ပှၤဝီသီလုၣ်)တဖၣ်ဖဲလါအီကူၢ်(၁)သီ, ၂၀၁၆န့ၣ် ဝီၤတၢ်ဘါဝဲၤ အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ကတီၢ်ဒိၣ်လၢ-သရၣ်ဒီးကထာၣ်ယံၤအ့ၤလး(ပှၤန့ၣ် တၢ်ဒိၣ်)ဒီး တၢ်ဆၢဂုၤထုကဖၣ်လၢ-သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်စဲစဲစၢ်(ခေုဒျာ် န့ၣ်ရဲၣ်)န့ၣ်လီၤ.



ထံဒိၣ်နီၣ်ယုၤ

KBC Environment Day



ဖဲလါယူၤလံ(၁)သီ, ၂၀၁၆န့ၣ် ပှၤကညီၤဘျးထံဒေုဒျာ်အိၣ်ဒီး Environment Day ဖဲဝဲန့ၣ်ဒီးမိၣ်ဘံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၣ်တဘျီအံၤအိၣ် စ့ၢ်ကိးဒီးတၢ်ဘါတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၣ်ဒီး ပှၤဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်လၢ-သရၣ်ဒီးကထာၣ် ယံၤအ့ၤလး(ပှၤန့ၣ်တၢ်ဒိၣ်),တၢ်ထုကဖၣ်အလၢအပှၤလၢ-သရၣ်မုၢ်ဒီးဖိၣ် ဒုလ်(ခတပှၤန့ၣ်တၢ်ဒိၣ်)ဒီးတၢ်ဆိၣ်ဂုၤပျၢ်လၢ -သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်စဲစဲစၢ်(ခေုဒျာ်န့ၣ်ရဲၣ်)န့ၣ်လီၤ.တၢ်ကတီၢ်လီၤဆီလၢသရၣ်နီၣ်အိၣ်(အလင်းအိမ်)ဒီး ပှၤလၢဟဲဒီးသ့ၣ်လီၤသကိးသ့ၣ်အိၣ်ဝဲ(၆၈)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲ ၂၀၁၆န့ၣ်လါအီကူၢ်အပူၤ ထံလီၢ်ကီၢ်ပှၤဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဒီးထံဒိၣ်နီၣ် ယုၤအယံပပှၤကညီၤဘျးထံဒေုဒျာ်အပူၤကီၢ်တဖၣ်လၢအမုၢ်ကီၢ်ပသံၣ်မိမုၢ် (၇၃)သီ,ကီၢ်ဟီကတး(၁၃)သီ,ကီၢ်ပှံၣ်သ့ၣ်ယုၣ်ဝဲတံၣ်(၁၃)သီဒီးကီၢ်တကူၢ် ဒုသဝီတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တနီၤ ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဒီးထံလုၣ်ဘၢတၢ်ဒီးဘုဟုးဂီၢ်အါမး,တၢ်ဖိတၢ်လံၤ ဒီးတၢ်ပိးတၢ်လိတဖၣ်လီၤမၤကွံာ်ဝဲဒီး လၢသးသမူ အဂီၢ်ဒၣ်လဲာ်တၢ်ဘျဉ်အလီၢ်အိၣ်အယံပပှၤဘၣ်သးလီၢ်သးကျဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပှၤကညီၤဘျးထံဒေုဒျာ် ပှၤမၤသကိးတၢ်အသီတဖၣ်



သရၣ်အဲၣ်မူတီ

သရၣ်မုၢ်အဲၣ်ဒါဖိ

သရၣ် မုၢ်ဒါထူ

သရၣ်မုၢ်အဲၣ်ဒါဖိ

သရၣ်မုၢ်ဖိစဲစဲ

ပှၤကညီၤဘျးထံဒေုဒျာ်အိၣ်ဒီးပှၤမၤသကိးတၢ်အသီတဖၣ်လၢအမုၢ်သရၣ်အဲၣ်မူတီ(ကီၢ်ဒေဝဲာ်ဘျး),သရၣ်မုၢ်အဲၣ်ဒါဖိ(ကီၢ်ပသံၣ်မိမုၢ်)လၢထုး ထီၣ်ရၢလီၤလံာ်လံာ်ဝဲၤကျဲၣ်, သရၣ်မုၢ်ဒါထူ(ကီၢ်တီအူသၢာ်တီၣ်ဘျးမိပှၤ)လၢခရံၣ်ဖိတၢ်ကူၢ်ဘၣ်ကူၢ်သ့ဝဲၤကျဲၣ် ဒီးသရၣ်မုၢ်အဲၣ်ဒါဖိ(ကီၢ်ပသံၣ် မိမုၢ်), သရၣ်မုၢ်ဖိစဲစဲ(ကီၢ်တီအူပကူ)လၢပိာ်မုၢ်ဝဲၤကျဲၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.